
Op 7 juni jl. stelde de DB-fractie enkele vragen over de oprichting van Coöperatie Cirtex. Deze mail 
voorziet in de beantwoording. 
 

Inleiding 

Uit het persbericht van 3 juni jl. op de site van 2Switch maak ik op dat naast Werkzaak Rivierenland 

en Avri ook Stichting 2Switch en 5 commerciële Bv’s als deelnemende partijen aanwezig waren bij 

het Cirtex Kick-Off event in Elst. De vijf commerciële BV ’s betreffen; CLS-Tex BV, Heigo BV (lid van 

CLS-Tex), HTex BV (lid van CLS-Tex), Planq BV en I-Did BV.  

In het amendement van regiogemeente Culemborg m.b.t. de oprichting van Cirtex lees ik dat Avri 

onderpand voor zijn lening heeft en 2Switch omzetmarge heeft. Deze informatie heeft onze raad 

naar mijn weten nog niet ontvangen.  

 

De informatie is juist dat naast Werkzaak Rivierenland en Avri ook Stichting 2Switch en vijf 

commerciële Bv’s als deelnemende partijen aanwezig waren. Het zijn consortium partners waarmee 

Avri, Werkzaak en 2Switch gezamenlijk de projectsubsidie aanvraag hebben gedaan. De informatie 

met betrekking tot Avri die een onderpand als lening heeft en 2Switch die een omzetmarge heeft, is 

mondeling verstrekt aan de commissie in Culemborg op vragen over de opgestelde businesscase. 

  

Avri 

In het DB voorstel dat voor zienswijze voorligt is het volgende opgenomen: “Het AB Avri voor te stellen 

een investeringskrediet van €350.000,- beschikbaar te stellen voor de inrichting van een 

sorteerinrichting. Avri verstrekt hiervoor een lening aan CIRTEX en zij betaalt deze binnen 10 jaar, 

inclusief rente, terug. De intentie is om langjarig het sorteercentrum te exploiteren. Mocht er besloten 

worden om niet door te gaan met het sorteercentrum, dan wordt de inboedel verkocht om daarmee de 

leningen zoveel mogelijk af te lossen”. De inboedel is daarmee het onderpand voor de Avri mocht de 

pilot niet succesvol worden en daarmee is het risico voor de Avri beperkt. Voor meer informatie 

verwijs ik u naar de risico paragraaf.   

  

2Switch 

In de businesscase is er 10% winkelkwaliteit opgenomen dat door 2Switch in haar kringloopwinkels 

kan worden verkocht. Zij betaalt hiervoor een prijs van € 4,03 per kilo aan Cirtex. 2Switch bepaalt 

vervolgens zelf tegen welk bedrag zij deze aangekochte kleding weer verkoopt in haar winkels om ook 

zelf een gezonde businesscase te kunnen voeren.    

  

Al deze informatie is geheel of gedeeltelijk in de overlegde stukken voor de zienswijze overlegd en/of 

beschikbaar gesteld in de aanvullende stukken en ambtelijk gegeven beantwoording op vragen door 

de beleidsmedewerkers, financieel adviseurs en juristen van de gemeenten tijdens de diverse 

overleggen die hierover hebben plaatsgevonden. 

  

Vragen 

1. Kan de wethouder ons thans informeren of al deze partijen (dus ook de genoemde Bv’s) gaan 

deelnemen in de Coöperatieve vereniging Cirtex U.A.? 

In eerste aanleg wordt de coöperatie Cirtex opgericht door de 3 initiatief nemende partijen Avri, 

werkzaak en 2Switch. Werkzaak en Avri  zijn voornemens om samenwerking- en 

leveringsovereenkomsten aan te gaan met de genoemde Bv’s. 

 

2. Zo ja, verstrekken die commerciële Bv’s net als Werkzaak en Avri ook risicokapitaal in de vorm 

van een lening?  
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Omdat de Bv’s niet toetreden tot de coöperatie brengen zijn geen risico kapitaal in. 

 

3. Zo nee, waarom niet? Zij treden niet toe tot de coöperatie, vanwege risico oogpunt. 

 

4. Kan de wethouder de raad meer gedetailleerd informeren over aanvullende voorwaarden en 

gestelde zekerheden aangaande de te verstrekken geldleningen?  

Er is geen sprake van het zondermeer verstrekken van een subsidie vanuit Werkzaak, maar het garant 

staan voor een maximaal bedrag van € 350.000 voor het geval van een exploitatietekort in de eerste 

vier jaar. Vanuit een maatschappelijk belang dient Werkzaak de personele inzet van werkzoekenden 

met een afstand tot de arbeidsmarkt veilig te stellen. In de businesscase is uitgegaan van een reële 

verwachting van dertig betaalde werkplekken voor deze doelgroep, naast nog eens minimaal dertig 

ontwikkelplekken die worden gecreëerd. De financiële vertaling van dertig betaalde plekken voor 

mensen die nu afhankelijk zijn van een uitkering leidt naast zelfstandigheid, geluk en vergaande 

maatschappelijke besparingen alleen al vanuit optiek van bijstandsverstrekking tot een structurele 

besparing van € 450.000 per jaar. Op basis van de businesscase wordt een exploitatie overschot 

verwacht in het 4de  jaar (jaarschijf 2025). Als onverhoopt toch een exploitatie tekort ontstaat in de 

periode van de eerste vier jaar dan staat Werkzaak garant tot maximaal € 350.000.  

Avri zal de lening verstrekken, zodat de coöperatie kan investeren in de inrichtingskosten. Ongeveer de 

helft van de lening zal na vier jaar terugbetaald zijn en daarna de boedel als onderpand hebben voor 

een groot gedeelte van de nog openstaande lening. De intentie is om het sorteercentrum langjarig te 

exploiteren. Naast de lening heeft Avri een voordeel op de transportkosten, omdat het rechtstreeks 

vanuit de route naar het sorteercentrum gaat. Dit voordeel komt ten goede aan de afvalstoffenheffing. 

  

Uit de stukken van Werkzaak lees ik dat vanuit de Regiodeal € 100.000 subsidie beschikbaar is 

gesteld om e.e.a. te onderzoeken en tot een levensvatbaar bedrijfsplan te komen. Verder is bericht 

ontvangen dat er door Gedeputeerde Staten van de Provincie Gelderland een subsidie van 1,5 

miljoen is toegekend. Met deze subsidie kan er verder worden gewerkt aan het realiseren van Cirtex. 

In een platform bijeenkomst van de Avri hebben wij enkel één A4-tje van een concept circulair 

business model 2022-2025 ontvangen waaruit de omzet en globale kosten blijken alsmede het 

aanvangstekort van ca. € 350.000.  

 

5. Is Werkzaak penvoerder m.b.t. deze twee subsidie toezeggingen? 

Avri is penvoerder voor de Regiodealsubsidie en Werkzaak voor de ReactEU projectsubsidie. 

 

6. Worden de raden vooraf aan de besluitvorming over de oprichting van de coöperatieve vereniging 

Cirtex U.A. en deelname door Werkzaak aanvullende geïnformeerd m.b.t. de investeringsbegroting, 

geldleningen en aflossing- en rentevoorwaarden, subsidiestromen etc.? 

Met de financieel adviseurs van de gemeenten is afgesproken dat er een aangepaste businesscase 

Cirtex conform de reguliere P&C cyclus voor zienswijze aan de raden van de gemeenten wordt 

voorgelegd, zodat deze in de begroting van Werkzaak en de gemeenten. In de zienswijzeprocedure ligt 

formeel alleen het besluit voor om de coöperatie Cirtex te mogen oprichten. De vaststelling van de 

businesscase Cirtex is de bevoegdheid van het AB van Werkzaak en Avri, die hierna zal plaatsvinden. 

Daartoe is een jaar geleden de businesscase opgesteld. Door de vertraging in de bestuurlijke 

besluitvorming hebben wij in het overleg met de financieel adviseurs van de gemeenten aangegeven 

deze businesscase in de zomer van 2022 te herijken om nieuwe ontwikkelingen hierin mee te nemen. 

Te denken valt aan de inmiddels toegekende subsidie, de uitkomsten van de proef die Cirtex in Tiel 

doet en ontwikkelingen omtrent de inwerkingtreding van de UPV. Dit heeft mogelijk invloed op het 



Pagina 3 van 3 

berekende exploitatietekort van 350.000-, euro. Zodra de nieuwe businesscase gereed is, zal het DB en 

AB van Werkzaak/Avri dit in de reguliere P&C cyclus opnemen en geldt voor Werkzaak dat hiervoor 

een aanvullende zienswijzeprocedure dient te worden doorlopen, waarop de raad haar zienswijze kan 

uiten, alvorens het in de begroting van Werkzaak en gemeenten financieel kan worden verwerkt. Pas 

daarna kan het AB een definitief besluit nemen op de bijgestelde businesscase. 

 


